
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 31. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

357 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 357:  

”Vil regeringen overveje at ændre afgifterne på alkoholiske drikke med henblik på, at 

det kan medvirke til at ændre unges forbrugsmønstre i retning af mindre alkohol og 

dermed en bedre alkoholkultur blandt unge?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af mit svar på SUU alm. del nr. 356, så mener jeg, at vi som politi-

kere har et ansvar for at skabe rammerne for en forandring. Det kræver, at vi tør 

være ambitiøse, og at vi i de politiske drøftelser kigger bredt på mulige tiltag, herun-

der også tiltag af strukturel karakter.  

 

Det kan selvfølgelig ikke stå alene. Vi er mange, der har et ansvar, og som kan være 

med til at ændre kulturen. Det blev også helt tydeligt på det netop afholdte stormøde 

om unges alkoholkultur. Her tog vi hul på den vigtige drøftelse, som jeg glæder mig til 

at fortsætte, og som jeg håber, at mange partier i Folketinget vil gå konstruktivt ind i.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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